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                                  P R O T O K Ó Ł   Nr  VII/3/2011 
 
 
 
z sesji Rady Miejskiej w Skalbmierzu odbytej w dniu  16 czerwca 2011  r   
w sali  konferencyjnej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Skalbmierzu  
przy ul. Szkolnej 1  pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Pana  Jana Śliwa 
 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9-tej a zakończono o godzinie 11,20 
 
                                                     Stan radnych  15 osób                                                                   
                                                     Obecnych  14  radnych 
                                                                Nieobecny Wiertek Włodzimierz 

 
 
W sesji udział wzięli radni Rady Miejskiej według listy obecności, Burmistrz 
Miasta i Gminy Pan Michał Markiewicz, Sekretarz Miasta i Gminy Pan 
Mirosław Magnes,  kierownicy referatów Urzędu Miasta  
i Gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, zaproszeni goście wg 
listy obecności,  
 
 
             Ad 1.  Przewodniczący Rady Pan  Jan Śliwa otwiera  sesję Rady 
Miejskiej, wita radnych oraz pozostałe uczestniczące osoby. 
Stwierdza, że w sesji bierze udział 14 radnych, sesja jest uprawniona do 
podejmowania prawomocnych uchwał  
 
             Ad 2.  Przewodniczący Rady Pan   Jan  Śliwa  proponuje następujący 
porządek obrad: 
 
       1/ Otwarcie sesji 
       2/ Przyjęcie porządku obrad 
       3/ Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
       4/ Interpelacje i zapytania radnych 
       5/ Informacja Burmistrza Miasta i Gminy o działalności między sesjami 
       6/ Przyjęcie informacji o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie miasta 
i gminy Skalbmierz w 2010 r 
      7/ Przyjęcie informacji  z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury   
w Skalbmierzu  w  2010 roku    
      
                     8/     Projekty uchwał: 
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a/   w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2010 r 
b/   w sprawie  absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy z wykonania  
budżetu  za rok 2010 
c/  w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Skalbmierzu 
d/  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie  na lata 2011 - 2013  
e/ w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez 
Publiczne Przedszkole w Skalbmierzu 
f/  w sprawie zmiany do uchwały nr XXIX/227/10 Rady Miejskiej w 
Skalbmierzu z dnia 29 czerwca 2010 r w sprawie kreślenia zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Skalbmierz za pierwsze 
półrocze roku budżetowego 
g/  w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 2011 roku 

      h/  w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
             
               9/   Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 
             10/   Wolne wnioski 
             11/   Zamknięcie obrad sesji 
 
 
 
Przewodniczący Rady Pan Jan Śliwa  poddał pod głosowanie przyjęcie 
porządku obrad  
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 
radnych 
 
 
                      Ad  3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół z poprzedniej sesji  jak 
zwykle jest  do wglądu  w Urzędzie Gminy  a następnie poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji  
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie przy obecnych  
i głosujących 14 radnych 
 
          
 
                               Ad  4.  Interpelacje i zapytania radnych 
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Radny Marek Juszczyk  -   na ulicy Kopernika  została wylana nawierzchnia, 
którą wykonawca nie wykonał solidnie 
 
Radny  Tadeusz Kotyza -   pytał czy sprawny jest system spuszczania wody na 
zbiorniku retencyjnym 
-  czy są plany poprawienia starego budynku gminy w rynku 
-  wnioskował o podwyższenie diet dla sołtysów, radny Wiertek zgłaszał ten 
temat i radca prawny poinformował, że prawnie jest to niemożliwe,   uważa, że 
radni i sołtysi są wprowadzani w błąd  i przedłożył  wręczając artykuł prasowy -  
dane z gmin województwa małopolskiego w sprawie wysokości diet dla 
sołtysów 
-  zwrócił się do radcy prawnego o wyjaśnienie w sprawie rzetelności  swojej 
pracy w Komisji Rewizyjnej  klubu sportowego 
                        
                                  Ad   5.   Informacja Burmistrza Miasta i Gminy o 
działalności między sesjami 
 Informację o działalności miedzy sesjami przedłożył Burmistrz Miasta i Gminy   
/informacja w załączeniu/ 
Radni przyjęli przedłożoną informację 
 
 
 
                               Ad  6.    Przyjęcie informacji o stanie ochrony 
przeciwpożarowej na terenie miasta i gminy Skalbmierz w 2010 r 
Informację  o stanie ochrony przeciwpożarowej przedstawił Pan Kazimierz 
Zabłotny  Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Kazimierzy 
Wielkiej  / informacja w załączeniu / 
Radny Jerzy Włosowicz pytał czy dla jednostki OSP ze Skalbmierza jest 
potrzebny defibrylator 
Kazimierz Zabłotny   dla  jednostki jaką jest Skalbmierz nie ma potrzeby zakupu 
defibrylatora, natomiast jest potrzebny aparat, generator sprężonego powietrza 
 Radni przyjęli przedłożoną informację                            
 
                              Ad     7.     Przyjęcie informacji  z działalności Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury   w Skalbmierzu  w  2010 roku  
Informację z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Skalbmierzu 
w 2010 r przedstawiła Pani Agata Jackiewicz dyrektor M-GOK      /informacja 
w załączeniu / 
Radni przyjęli przedłożoną informację   
      
                            
 
                             Ad     8.    Projekty uchwał: 
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              a/   w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2010 r 
Przewodniczący Rady Pan Jan Śliwa poinformował, że  zarówno 
sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu oraz 
informacja o stanie mienia komunalnego były szczegółowo omawiane na 
komisjach, zwrócił się do Burmistrza o zapoznanie z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach 
Burmistrz Michał Markiewicz  zapoznał z uchwałą RIO pozytywnie 
opiniującą  sprawozdania / uchwała RIO o sprawozdaniach w załączeniu/ 
 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczących Komisji o 
zapoznanie z opinią 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu Finansów Zdrowia Oświaty Spraw 
Socjalnych Kultury i Sportu Pan Leszek Janus przedstawił  pozytywną opinię 
Komisji o sprawozdaniach 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Handlu Usług Ochrony Środowiska oraz 
Spraw Obywatelskich  Pan  Grądek Stanisław przedstawił pozytywną opinię  
Komisji o sprawozdaniach 
 
Z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Pan Jerzy 
Włosowicz 
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:   za  -  12, przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  2 
Uchwała została podjęta 
 
 

                                              b/   w sprawie  absolutorium dla Burmistrza Miasta 
i Gminy z wykonania  budżetu  za rok 2010 

 
Z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Tadeusz Wójcik przedstawił 
wniosek Komisji skierowany do Rady Miejskiej w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok / wniosek Komisji 
Rewizyjnej w załączeniu / 
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Przewodniczący Rady Pan Jan Śliwa zapoznał z pozytywną opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach do wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania 
budżetu gminy za 2010 r / opinia RIO w załączeniu / 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:   za  -  12, przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  2 
Uchwała została podjęta 
 
 
 
 
                 c/  w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Skalbmierzu 
 
Z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 

     Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 
radnych 

 
                                      d/  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu     
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  na lata 2011 - 2013  

Z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 

    Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
    Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 
radnych 

 
                            e/ w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia 
udzielane przez Publiczne Przedszkole w Skalbmierzu 

radny Tadeusz Kotyza  na posiedzeniu Komisji pytałem skąd się biorą te 
zmiany i jeden z członków powiedział, że szukamy środków do budżetu, w 
ślad za tym na poprzedniej sesji padł wniosek żeby podwyższyć czynsz 
dzierżawny dla PRIMA-BUD o 100% co dałoby ok. 60-70 tys do budżetu, 
byłbym również za tym aby P Burmistrz obciążył przedsiębiorcę 
wykonującego rynek ustawowymi odsetkami  za niedotrzymanie terminu       
i też byłyby wpływy do budżetu,  i w związku z tym mam pytanie  ile 
wynoszą ustawowe odsetki  za trzy miesiące a jaki jest koszt wykonania tej 
uliczki, uważam, że uchwała ta obciąża kieszeń rodziców posyłających 
dzieci do przedszkola 
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Przewodniczący Rady Jan Śliwa poinformował o wysokości opłat jakie 
ponosi jego rodzina za pobyt dziecka w przedszkolu w Kazimierzy Wielkiej 
 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
    Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 
radnych 

 
 
 
                        f/  w sprawie zmiany do uchwały nr XXIX/227/10 Rady 
Miejskiej w Skalbmierzu z dnia 29 czerwca 2010 r w sprawie  określenia 
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
Skalbmierz za pierwsze półrocze roku budżetowego 
 
Z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 

     Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
     Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 
radnych 

 
 

                                      g/  w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy 
Skalbmierz w 2011 roku 

    Z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 

    Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
    Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 
radnych 
 
 
  h/  w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
 
Przewodniczący rady Śliwa Jan  informował, że zgodnie z zapisami ustawy o 
ustroju sądów powszechnych do obowiązków rady miejskiej  należy powołanie 
zespołu opiniującego kandydatów na ławników na kolejną kadencję 2012-2015 
W skład zespołu proponuje radcę prawnego gminy Pana Kałat Ryszarda, 
pracownika biura rady miejskiej P. Wanda Konderak oraz prosi o wyłonienie 
jednej osoby z grona radnych 
Radny Stanisław Grądek zgłosił kandydaturę radnej Blady Beata 
Pani Beata Blady wyraziła zgodę na kandydowanie 
W skład zespołu opiniującego zostali  zaproponowani:       Kałat Ryszard,  
Konderak Wanda,    Blady Beata 
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    Z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący rady Jerzy 
Włosowicz 

     Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
     Uchwała została podjęta jednogłośnie przy obecnych i głosujących 14 
radnych 
 
                            Ad    9.   Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 
 
Kałat Ryszard  radca prawny  powołując się na art. 24f ustawy o samorządzie 
gminnym oraz orzecznictwa NSA wyjaśniał, że stowarzyszenia sportowe 
pobierając opłatę za sprzedaż biletów prowadzi działalność gospodarczą z 
wykorzystaniem mienia gminy a w związku z tym, przedstawiciel  komisji 
rewizyjnej , który w ciągu trzech miesięcy nie zrezygnuje z  pełnionej funkcji 
traci mandat,   rada może wygasić jego mandat 
Natomiast w sprawie diet dla sołtysów wyjaśniał, że zgodnie z art. 37 ustawy o 
samorządzie gminnym rada gminy może ustalić na jakich zasadach będzie 
przysługiwała dieta i zwrot kosztów podróży dla sołtysa za uczestnictwo w sesji 
rady miejskiej 
 
Burmistrz Miasta i Gminy zwrócił się do pracowników gminy 
Pana Zbigniewa Kowalskiego o udzielenie informacji w sprawie  opróżniania 
wody w zbiorniku retencyjnym 
Pana Stanisława Janika w sprawie niesolidności wykonania nawierzchni na  
ul. Kopernika 
 
Zbigniew Kowalski wyjaśnił, że na zbiorniku retencyjnym  są zamontowane 
dwa urządzenia  jeden to jest mnich spustowy lub poprzez zasuwę bezpośrednio 
na małą elektrownię wodną  i oba te urządzenia są sprawne 
 
Janik Stanisław   w związku z tym, że na ulicy Kopernika wystąpiły ubytki 
masy asfaltowej, wykonawca w ramach gwarancji wykonał  w miesiącu 
październiku nową nawierzchnię asfaltową  a  następnie w związku z 
wystąpieniem na wiosnę spękań wykonawca również w ramach gwarancji 
skropił emulsją asfaltową miejsca spękane, dokonaliśmy komisyjnego przeglądu 
i zaleciliśmy wykonawcy obserwację przedłużając jednocześnie gwarancję do 
30 listopada 2012 r. Wykonanie remontu emulsją asfaltową jest to zgodne z 
polską normą 
 
Burmistrz Miasta i Gminy odpowiadając radnemu Kotyzie 
-  remont budynku  w  rynku wymaga dużych nakładów, będziemy się starali 
pozyskać środki z zewnątrz plus środki własne i w przyszłym roku wykonać 
prace remontowe 
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Pracownicy gminy pracują w trzech budynkach, mam koncepcję, żeby 
rozbudować budynek  urzędu przy ulicy Kościuszki, żeby skupić prace w 
jednym budynku 
- zwrócił się z prośbą zwłaszcza do mieszkańców Skalbmierza o poszanowanie 
wykonanych inwestycji ponieważ są one dewastowane: plac zabaw na stadionie,  
urządzenia na zalewie, fontanna w rynku, przypadki te zgłosił organom policji 
 
- w związku z organizacją  dożynek wojewódzkich w Skalbmierzu  
Pan Burmistrz zwrócił się do radnych i sołtysów o użyczenie bryczek i 
spokojnych koni 
 
             
                           Ad   10.    Wolne wnioski 
 
Leszek Śmiech przewodniczący Zarządu m. Skalbmierz w swej wypowiedzi 
wnioskował aby nie dopuszczać do niesolidnego wykonywania robót 
drogowych przez wykonawcę , o wymianę zniszczonej kostki w rynku,  
o uporządkowanie placu przy ul. Pułaskiego, o prawidłowe pogłębianie rzeki 
przy elektrowni aby mułem nie zasypywać drogi dojazdowej do pól 
Podziękował również pracownikom gminy za sprawny dowóz kamienia na drogi 
 
Radni Juszczyk Marek i Kotyza Tadeusz opuścili salę obrad 
 
Rutkowski Franciszek  mieszkaniec Skalbmierza w swej wypowiedzi wyraził 
oburzenie, że niektórzy radni piszą skargi do prokuratora, anonimy na  Pana 
Burmistrza a przecież Pan Burmistrz pełni funkcję ponad 20 lat, jest to człowiek 
sprawdzony 
 
Przewodniczący Rady Jan Śliwa  poinformował, że  w plebiscycie na najlepszą 
jednostkę samorządu terytorialnego „Euro-Gmina”  2010/2011  miasto gmina 
Skalbmierz  za bogaty dorobek zdobyła tytuł Super Miasto-Gmina Roku  -  
zaprezentował statuetkę  i dyplom 
 
Burmistrz Miasta i Gminy Michał Markiewicz odpowiadając Panu Śmiech 
wyjaśniał: 
-  właściciel elektrowni P. Zabawa  dostał pozwolenie wodno-prawne i winien 
wykonać zadania ujęte w decyzji 
-   zwróciliśmy się do wykonawcy i producenta kostki o jej wymianę i kostka 
zostanie naprawiona, przy rewitalizacji pracowały razem trzy firmy, cały rok 
praktycznie padał deszcz powodując utrudnienia 
-  co do ulicy Pułaskiego to nie jest wina wykonawcy, tą ulicą jeżdżą samochody 
więcej niż 3,5 tony, jest to wina gruntu, który tam jest, zdecydowaliśmy położyć  
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dywanik asfaltowy, korytka ściekowe po jednej i drugiej stronie i niech się to 
wszystko wypoci 
- firma, która wynajmuje plac na ul. Pułaskiego - w ramach rekompensaty został 
wydłużony chodnik w Topoli 
 
Robert Różycki członek Rady Powiatowej Świętokrzyskiej Izby Rolniczej w 
Kazimierzy Wielkiej z terenu gminy Skalbmierz -  poinformował o wyborach do 
izby rolniczej, wybranych delegatach do Walnego Zgromadzenia, oraz że będzie 
informował  na bieżąco o pracy Rady Powiatowej ŚIR 
 
Przewodniczący Rady Jan Śliwa  zwrócił się do P. Blady z Sielca Kolonii 
wyjaśniając, że mieszkańcy wykonując przyłącza kanalizacji na swojej działce 
muszą mieć mapki geodezyjne 
Burmistrz Miasta i Gminy uzupełniając wypowiedź poinformował, że przyłącza 
do budynków właściciele wykonują na własny koszt 
 
Karol Hukowski przedstawiciel firmy TAMAX z Sędziszowa,  w związku z 
tym, że firma posiada aktualne zezwolenie na odbiór odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości z terenu gminy Skalbmierz przedstawił ustną ofertę 
cenową na odbiór śmieci zachęcając do zawierania umów z ich firmą. 
Burmistrz Miasta i Gminy informował, że wchodzą nowe przepisy w ramach 
których mieszkańcy będą zawierać umowy na odbiór śmieci z gminą i 
równocześnie firmy zajmujące się odbiorem śmieci będą zawierały umowę też  
z gminą 
                            
 
 
                                Ad   11.    Zamknięcie obrad sesji 
 
 
                                 Po wyczerpaniu tematów Przewodniczący Rady zamyka 
sesję Rady Miejskiej   
 
 
 
 
 
 
Prot. W. Konderak                            Przewodniczący Rady Miejskiej: Jan Śliwa 
 
 


